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Carrer Sant Antoni, 13 

08394 Sant Vicenç de Montalt 

Tel. 93 791 05 11 - Fax: 93 791 29 61 

http://www.svmontalt.cat 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE LA CORPORACI Ó DE 
SANT VICENÇ DE MONTALT, CELEBRADA EN 1a. CONVOCATÒR IA EL 28 
DE JUNY DE 2012. 
 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 07 
Caràcter: ordinari 
Data: 28 de juny de 2012 
Horari: de 20:00 a 23:40 hores 
Lloc: Sala de Sessions de la Casa Consistorial de Sant Vicenç de Montalt. 
 
Assistents: 
 
- Sr. Miquel Àngel Martínez i Camarasa (CIU) 
- Sr. Amadeu Clofent Rosique (CIU) 
- Sra. Maria Lluïsa Grimal i Colomé (CIU) 
- Sr. Enric Miralles Torres (CIU) 
- Sra. Gemma Duran i Franch (CIU) 
- Sr. Robert Subiron i Olmos (CIU) 
- Sr. Jaume Arcos Vinyals (9SV) 
- Sr . Antoni José i Casas (9SV) 
- Sr. Jordi Castaños i Plana (9SV) 
- Sra. Maria Villalta i Morro (9SV) 
- Sr. Lluis Bisbal i Pujol (PSC) 
- Sr. Pere Orts i Cubillo, Regidor (ESQUERRA+ENTESA-AM) 
- Sra. Glòria Aymerich Gázquez, regidora del PP, qui abandona la sessió a les 
21:30 hores. 
 
 
Secretari: 
 
- Sr. Francesc Ortiz Amat, secretari interventor de la Corporació 
 
 
Obre la sessió el senyor President per tractar els assumptes inclosos en el 
següent: 
 
 
O R D R E   D E L   D I A 
 
 
PRIMER. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ  ORDINÀRIA 
DE DATA 31 DE MAIG DE 2012. 
 
SEGON. CORRESPONDÈNCIA OFICIAL I DESPATX D’OFICI. 
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TERCER. DICTAMEN DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DE 
DECLARACIÓ, SI ESCAU, DE LA INSTAL·LACIÓ DE MÒDULS PER A 
L’INSTITUT DE SANT VICENÇ DE MONTALT COM A OBRA D’E SPECIAL 
INTERÈS PER A L’APLICACIÓ DE LA BONIFICACIÓ DEL 95%  A L’IMPOST 
SOBRE CONSTRUCCIONS INSTAL·LACIONS I OBRES. 
 
QUART. DICTAMEN DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DE DECL ARACIÓ 
DE L’EXEMPCIÓ DE LA TAXA PER LLICÈNCIES URBANÍSTIQU ES PER A 
LA CONSTRUCCIÓ I PER A LA PRIMERA OCUPACIÓ I PER LL ICÈNCIES 
AMBIENTALS NECESSÀRIES QUE PUGUIN GRAVAR LA LLICÈNC IA 
D’OBRES PER A LA INSTAL·LACIÓ DE MÒDULS PER A L’IES  SANT 
VICENÇ, D’ACORD AMB LA RESERVA DE FACULTATS (APROVA DA PEL 
PLE DE LA CORPORACIÓ DE DATA 14 DE GENER DE 2010). 
 
CINQUÈ. DICTAMEN DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DE MOD IFICACIÓ 
DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB EL CONSELL COMARCA L DEL 
MARESME PER A LA PRESTACIÓ DELS SERVEIS DE LA BORSA  DE 
LLOGUER SOCIAL I JOVE DE L’OFICINA COMARCAL D’HABIT ATGE, 
APROVAT PEL PLE DE LA CORPORACIÓ, EN SESSIÓ DE DATA  27 
D’ABRIL DE 2012. 
 
SISÈ. DICTAMEN DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL D’ADHESI Ó FORMAL 
DE L’AJUNTAMENT DE SANT VICENÇ DE MONTALT A LA XARX A DE 
SERVEIS LOCALS D’HABITATGE PROMOGUDA PER LA DIPUTAC IÓ DE 
BARCELONA. 
 
SETÈ. PROPOSTA D’ACORD DE RATIFICACIÓ DE LA MODIFIC ACIÓ 
D’ESTATUTS DEL CONSORCI DE PROMOCIÓ TURÍSTICA COSTA  DEL 
MARESME. 
 
VUITÈ. PROPOSTA D'APROVACIÓ DEL DECÀLEG DE BONES 
PRÀCTIQUES DE LA COMUNICACIÓ LOCAL PÚBLICA QUE PRES ENTA 
EL GRUP MUNICIPAL DE 9SV, PER LA SEVA APROVACIÓ EN EL PLE DE 
JUNY DE 2012. 
 
NOVÈ. PROPOSTA D’ACORD, PER EL PLE MUNICIPAL DE JUN Y DE 2012 
I RELATIVA A MODIFICAR L’ORDENANÇA 73 REGULADORA DE L 
SOROLL I LES VIBRACIONS I QUE PRESENTA EL GRUP MUNI CIPAL DE 
9SV PER LA SEVA APROVACIÓ AL PLE MUNICIPAL. 
 
 
DESÈ. PROPOSTA D’ACORD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIP AL DE 
9SV,  AMB L’ADHESIÓ D’ESQUERRA I PP, DE RECOLZAMENT  A LA 
INICIATIVA LEGISLATIVA POPULAR DE LA REGULACIÓ DE L A  DACIÓ 
EN PAGAMENT I DE PARALITZACIÓ DELS DESNONAMENTS. 
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ONZÈ. PRECS I PREGUNTES. 
 
 
 
 
 
PRIMER. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ  ORDINÀRIA 
DE DATA 31 DE MAIG DE 2012. 
 
El senyor Alcalde pregunta als assistents si tenen alguna objecció a l’acta de la 
sessió ordinària de data 31 de maig de 2012. Els assistents acorden, per 
unanimitat , la seva aprovació. 
 
 
SEGON. CORRESPONDÈNCIA OFICIAL I DESPATX D’OFICI. 
  
El senyor secretari llegeix totes les publicacions de més interès, aparegudes en 
el Diari Oficial de la Generalitat, Butlletí Oficial de la Província i el Boletín Oficial 
del Estado, des de la darrera sessió. Els/les senyors/es assistents es donen per 
assabentats/des. 
 
 
 
TERCER. DICTAMEN DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DE 
DECLARACIÓ, SI ESCAU, DE LA INSTAL·LACIÓ DE MÒDULS PER A 
L’INSTITUT DE SANT VICENÇ DE MONTALT COM A OBRA D’E SPECIAL 
INTERÈS PER A L’APLICACIÓ DE LA BONIFICACIÓ DEL 95%  A L’IMPOST 
SOBRE CONSTRUCCIONS INSTAL·LACIONS I OBRES. 
 
La senyora Maria Lluïsa Grimal Colomé, regidora d’Ensenyament, exposa 
l’assumpte. 

Vist l’escrit presentat per part dels Serveis Territorials al Maresme-Vallès 
Oriental del Departament d’Ensenyament pel qual es sol·licita la declaració de 
l’obra d’instal·lació d’un mòdul per a l’Institut de Sant Vicenç de Montalt com 
una obra d’especial interès o utilitat municipal i, que d’acord amb el que disposa 
l’article 103.2ª del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, 
Reial Decret Legislatiu 2/2004, s’apliqui l’exempció de l’Impost de 
Construccions i les taxes corresponents, 

Vist l’article 6è. de l’Ordenança Fiscal número 5 reguladora de l’Impost sobre 
Construccions, Instal·lacions i Obres, el qual preveu una bonificació del 95% de 
la quota de l’impost a favor de les construccions, instal·lacions i obres 
declarades d’especial interès o utilitat municipal, el qual va estar dictat a 
l’empara de l’article 103.2 b) del Text Refós de la Llei Reguladora de les 
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Hisendes Locals. Així mateix, estableix que ha de ser el Ple de la Corporació 
qui declari l’especial interès o utilitat d’una construcció. 

La Junta de Govern Local va emetre dictamen favorable, 

La Comissió Informativa va emetre dictamen favorable, 

Per tant, s’acorda, per unanimitat, 

Primer. Declarar l’obra d’instal·lació d’un nou mòdul per a l’Institut de Sant 
Vicenç de Montalt com a obra d’especial interès o utilitat municipal. Per a la 
instal·lació caldrà el compliment de les prescripcions dels Serveis Tècnics 
Municipals d’Urbanisme.  

 
Segon. Concedir una bonificació del 95% de l’Impost sobre Construccions 
Instal·lacions i Obres, d’acord amb els antecedents anteriorment exposats. 
 
Tercer. Notificar el present acord al Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat, tot manifestant que la parcel·la disposa dels serveis adequats i 
donar-ne trasllat a l’Organisme de Gestió Tributària. 
 
 
QUART. DICTAMEN DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DE DECL ARACIÓ 
DE L’EXEMPCIÓ DE LA TAXA PER LLICÈNCIES URBANÍSTIQU ES PER A 
LA CONSTRUCCIÓ I PER A LA PRIMERA OCUPACIÓ I PER LL ICÈNCIES 
AMBIENTALS NECESSÀRIES QUE PUGUIN GRAVAR LA LLICÈNC IA 
D’OBRES PER A LA INSTAL·LACIÓ DE MÒDULS PER A L’IES  SANT 
VICENÇ, D’ACORD AMB LA RESERVA DE FACULTATS (APROVA DA PEL 
PLE DE LA CORPORACIÓ DE DATA 14 DE GENER DE 2010). 
 
La regidora d’Ensenyament, senyora Maria Lluïsa Grimal Colomé, exposa 
l’assumpte. 
 
Vist l’escrit presentat per part dels Serveis Territorials al Maresme-Vallès 
Oriental del Departament d’Ensenyament pel qual es sol·licita que s’apliqui 
l’exempció de l’Impost de Construccions i les taxes corresponents a l’obra 
d’instal·lació d’un nou mòdul per a l’Institut de Sant Vicenç de Montalt. 
 
Per acord de Junta de Govern Local es considera una obra d’especial interès 
per la seva funció educativa i social per al municipi, i per això, es proposa al Ple 
l’aprovació d’una bonificació del 95% del ICIO. 

Així mateix, d’acord amb la reserva de facultats, aprovada pel Ple de la 
Corporació de data 14 de gener de 2010, que permet a l’Ajuntament realitzar 
per si mateix i sense necessitat d’avocar de forma expressa la competència de 
delegació en la Diputació de Barcelona, les facultats d’aprovar determinades 
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actuacions singulars de recaptació, concedir beneficis fiscals, realitzar 
liquidacions per determinar els deutes tributaris o aprovar l’anul·lació, total o 
parcial, de les liquidacions, respecte d’alguns dels tributs o ingressos de dret 
públic la gestió dels quals ha estat delegada en la Diputació de Barcelona, 
quan circumstàncies organitzatives, tècniques, o de distribució competencial 
dels serveis municipals, ho facin convenient.  

La Junta de Govern Local va emetre dictamen favorable,  

La Comissió Informativa va emetre dictamen favorable, 

Per tant, s’acorda, per unanimitat,   

Primer. L’exempció de la taxa per llicències urbanístiques per a l’obra  
d’instal·lació d’un nou mòdul per a l’Institut de Sant Vicenç de Montalt i les 
taxes i drets municipals que poguessin gravar la seva posada en funcionament, 
d’acord amb la reserva de facultats, aprovada pel Ple de la Corporació de data 
14 de gener de 2010, que permet a l’Ajuntament realitzar per si mateix i sense 
necessitat d’avocar de forma expressa la competència de delegació en la 
Diputació de Barcelona, les facultats d’aprovar determinades actuacions 
singulars de recaptació, concedir beneficis fiscals, realitzar liquidacions per 
determinar els deutes tributaris o aprovar l’anul·lació, total o parcial, de les 
liquidacions, respecte d’alguns dels tributs o ingressos de dret públic la gestió 
dels quals ha estat delegada en la Diputació de Barcelona, quan 
circumstàncies organitzatives, tècniques, o de distribució competencial dels 
serveis municipals, ho facin convenient. 

Segon. Notificar el present acord al Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat, tot manifestant que la parcel·la disposa dels serveis adequats i 
donar-ne trasllat a l’Organisme de Gestió Tributària. 
 
 
CINQUÈ. DICTAMEN DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DE MOD IFICACIÓ 
DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB EL CONSELL COMARCA L DEL 
MARESME PER A LA PRESTACIÓ DELS SERVEIS DE LA BORSA  DE 
LLOGUER SOCIAL I JOVE DE L’OFICINA COMARCAL D’HABIT ATGE, 
APROVAT PEL PLE DE LA CORPORACIÓ, EN SESSIÓ DE DATA  27 
D’ABRIL DE 2012. 
 
Exposa l’assumpte el regidor d’Urbanisme, senyor Enric Miralles Torres. 
Explica que s’ha modificat la durada i en conseqüència, el preu: 
 
Des de l’Àrea d’Urbanisme es tramet a aprovació una nova proposta de 
conveni amb el Consell Comarcal per a la prestació dels Serveis de la Borsa de 
Lloguer social i jove de l’oficina comarcal d’habitatge, aprovat pel Ple de la 
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Corporació, en sessió de data 27 d’abril de 2012. S’ha modificat respecte 
l’anterior la durada i conseqüentment el preu. 
 
El nou text a provar és el següent: 
 
“CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL CONSELL COMARCAL DEL 

MARESME I L’AJUNTAMENT DE SANT VICENÇ DE MONTALT PE R A LA 

PRESTACIÓ DELS SERVEIS DE LA BORSA DE LLOGUER SOCIA L I JOVE 

DE L’OFICINA COMARCAL D’HABITATGE. 

 

 

 

A 1 de juny de 2012.  

 

 

     REUNITS 

 

 

 

 

Per una part, el senyor Miquel Àngel Martínez i Camarasa , President del 

Consell Comarcal del Maresme (CCM).  

 

D’una altra banda, el senyor Amadeu Clofent i Rosique , 1er tinent d’alcalde de 

l’Ajuntament  de Sant Vicenç de Montalt. 

 

Les parts que intervenen, es reconeixen recíprocament prou capacitades per a 

la formalització del present document i,  

 

 

     MANIFESTEN 
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L’accés a l’habitatge i la garantia del dret constitucional a un habitatge digne, 

representa en els últims anys un dels grans problemes de la societat catalana i 

la naturalesa territorial i urbana, econòmica i social de l’habitatge, depèn en 

bona mesura de les condicions específiques del lloc on s’ubica. 

 

En aquest sentit, i en relació amb l’exercici de les competències que els són 

pròpies, els municipis i altres ens locals, tenen un important paper a 

desenvolupar en la programació i execució de les diverses polítiques públiques 

que es puguin impulsar des del seu àmbit. 

 

El Departament de Medi Ambient i Habitatge, en exercici de les competències 

en matèria d’habitatge, ha impulsat el Decret 13/2010 de 2 de febrer, 

d’actualització del Pla per el Dret a l’Habitatge 2009-2012, amb el qual 

s’implementa el Programa de Mediació per a  

l’habitatge de lloguer social i el parc desocupat. Aquest decret recull tots els 

requisits i ofereix una visió integrada de totes les normes de foment existents 

avui a Catalunya, amb les noves propostes que emanen el nou pla estatal i les 

noves realitats socials. 

 

Que el Consell Comarcal del Maresme va signar l’any 2011 un conveni de 

col·laboració i encàrrec de gestió entre l’Administració de la Generalitat de 

Catalunya, mitjançant l’Agència de l’Habitatge de Catalunya, adscrita al 

Departament de Territori i Sostenibilitat, per la gestió de l’Oficina d’Habitatge i 

Programa de mediació per al lloguer social  i jove de la comarca del Maresme.  

 

Que per l’any 2012 es preveu signar el conveni de col·laboració entre el 

Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya  relatiu a 

l’Oficina  d’Habitatge i la Borsa de Mediació per al Lloguer Social mitjançant 

l’Agència de l’Habitatge de Catalunya. 
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Per tal de facilitar l’accés a les  propostes i ajudes a la  política d’habitatge al 

major nombre de ciutadans de la comarca del Maresme, i en aquest cas al 

municipi de Sant Vicenç de Montalt, el Consell Comarcal del Maresme i 

l’Ajuntament de Sant Vicenç de Montalt,  proposen el següent conveni de 

col·laboració: 

 

 

 

PACTES 

 

 

PRIMER. Objecte del Conveni. 

 

És objecte d’aquest conveni establir els compromisos entre les parts per la 

realització de les tasques de gestió, assessorament i suport del servei en 

matèria d’habitatge. 

 

SEGON. Obligacions del Consell Comarcal del Maresme 

 

El Consell Comarcal del Maresme, a través de la sev a oficina d’habitatge, 

s’obliga a: 

 

Donar informació i assessorament als ciutadans en matèria d’ajuts a l’accés a 

l’habitatge, de rehabilitació d’habitatges, d’ajuts per al pagament del lloguer i 

les condicions d’habitabilitat dels habitatges del municipi. 

 

Realitzar les funcions que s’especifiquen a continuació, seguint les instruccions 

i les directrius establertes per l’Agència de l’Habitatge de Catalunya: 
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� Serveis d'informació de les línies de política d'habitatge establertes per 

la Generalitat de Catalunya. 

� Serveis de tramitació d’ajuts i altres serveis indirectes en matèria 

d’habitatge, com la tramitació de les cèdules d’habitabilitat d’habitatges de 

segona ocupació. 

� Serveis de gestió de les sol·licituds de tests dels edificis (TEDI), d’Informes 

Interns d’Idoneïtat (III) i d'Ajuts a la Rehabilitació dels parc d’habitatges 

construïts. 

 

Atendre la població que depèn del Consell Comarcal del Maresme en les 

matèries relacionades amb l'habitatge i que són objecte d'aquest conveni, a 

través de l'Oficina Comarcal d'Habitatge.  

 

Posar a disposició del municipi de Sant Vicenç de Montalt una persona 

informadora de l’Oficina Comarcal d’Habitatge, distribuïdes  segons el 

següent horari: 

 

- 7 mesos ( l’1de juny de 2012 a 31 de desembre de 2012) 1 dia a la 

setmana 5 hores al dia. 

 

Els dies es pactaran amb la regidoria d’Urbanisme i Noves Tecnologies. 

 

4.1. Seran  funcions d’aquesta figura: 
 
- Atendre als ciutadans i ciutadanes del municipi de Sant Vicenç de 

Montalt en matèria d’habitatge. 

- Derivar cap als tècnics/tècniques del Consell Comarcal i/o del 

Departament de Medi Ambient i Habitatge, consultes que no es poden 

atendre des del municipi. 

- Coordinar-se tècnicament amb els professionals del Consell Comarcal 

del Maresme, sota les directrius de la Coordinadora d’Àrees i Assessora 
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de l’Àrea de Cooperació Municipal i Planificació, Susanna Romero i la 

Regidoria d’Urbanisme i Noves Tecnologies de Sant Vicenç de Montalt.  

- Realitzar tasques de captació d’habitatges buits del municipi de Sant 

Vicenç de Montalt per a integrar-los dins de la Borsa de Lloguer. 

- Altres funcions que se’n derivin del lloc de treball. 

 

Oferir la formació, assessorament i eines de gestió necessàries en matèria 

d’habitatge a d’altres professionals de l’Ajuntament. 

 

Facilitar totes les dades de les que disposi l’Oficina d’Habitatge del municipi de 

Sant Vicenç de Montalt a l’Ajuntament. 

 

Emetre una memòria de les diferents actuacions conjuntament amb 

l’Ajuntament de Sant Vicenç de Montalt. 

 
 

 

 

TERCER. Obligacions de l’Ajuntament de Sant Vicenç de Montalt 

 

1. Oferir un espai de treball i d’atenció al públic per a la prestació dels 

servei en les dependències de l’Ajuntament de Sant Vicenç de Montalt, 

en l’horari i dies d’atenció que es pactin entre l’Ajuntament i el  Consell 

Comarcal.  

 

2. Participar en les accions de comunicació de l’Oficina d’Habitatge a 

través dels serveis de comunicació municipal. 

 

3. Aportar al Consell Comarcal del Maresme la quantitat de 2.715,00 € per 

a col·laborar en la contractació, per part del Consell Comarcal, de les 

dotacions tècniques necessàries. 
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CUART.- Àmbit territorial 

 

L’àmbit territorial d’aquest conveni serà el municipi de Sant Vicenç de Montalt.  

 

CINQUÈ. Comissió de seguiment del Conveni. 

 

El Consell Comarcal del Maresme i l’Ajuntament de Sant Vicenç de Montalt 

crearan una comissió tècnica de seguiment dels pactes del conveni. 

 

 

SISÈ- Jurisdicció competent  

 

Les qüestions litigioses que puguin sorgir en la interpretació i compliment 

d’aquest conveni seran de coneixement i competència de l’ordre jurisdiccional 

contenciós administratiu. 

 

 

SETÈ- Extinció del conveni  

 

El present conveni es resoldrà per: 

 

1. Pel compliment de les actuacions i obligacions objecte del conveni. 

2. Mutu acord de les parts. 

3. Manifestació expressa d’alguna de les parts amb un preavís de dos 

mesos. 

4. Incompliment de qualsevol dels seus pactes i la inobservança de la 

normativa aplicable. 

 

 



 

 - 12 - 

VUITÈ. Vigència 

 

El conveni tindrà vigència fins el 31/12/2012 a comptar des de la signatura.  

 

Les parts podran prorrogar expressament i de mutu acord la vigència del 

conveni un cop feta l’avaluació de la col·laboració duta a terme i es disposi de 

recursos econòmics suficients per continuar amb aquesta col·laboració.” 

 

I, en prova de conformitat, les parts signen el present conveni per duplicat, a la 
data expressats en l’encapçalament.” 
 
 
 
La Junta de Govern Local va emetre dictamen favorable, 
 
La Comissió Informativa va emetre dictamen favorable, 
 
El senyor Jaume Arcos Vinyals, portaveu del Grup Municipal de 9SV, pregunta 
si no s’ha variat la quantitat.  
 
El Sr. Enric Miralles Torres, regidor d’Urbanisme, li respon que dura un mes 
menys i per tant, l’aportació és menor. 
 
Per tant, s’aprova, per unanimitat , l’adopció dels acords següents: 
 
PRIMER.- Donar la conformitat al nou conveni redactat pel Consell Comarcal 
del maresme per, des de l’oficina d’habitatge del Maresme, amb assistència a 
l’Ajuntament de Sant Vicenç de Montalt, gestionar les peticions d’habitatge de 
protecció pública i els sòls a aquests efectes destinats, que es transcriu com a 
annex. 
 
SEGON.- Autoritzar el senyor Alcalde President o persona en qui delegui, 
perquè, en nom de l’Ajuntament, pugui signar el conveni. 
 
TERCER.- Nomenar el funcionari d’aquesta Corporació, TAG d’Urbanisme, 
Antoni Fajardo i Graupera, com a responsable municipal del conveni i com a 
persona designada perquè se li faciliti l’accés a consultar el registre de 
sol·licitants. 
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SISÈ. DICTAMEN DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL D’ADHESI Ó FORMAL 
DE L’AJUNTAMENT DE SANT VICENÇ DE MONTALT A LA XARX A DE 
SERVEIS LOCALS D’HABITATGE PROMOGUDA PER LA DIPUTAC IÓ DE 
BARCELONA. 
 
El senyor Enric Miralles Torres, regidor d’Urbanisme, exposa l’assumpte. 
 
El Departament d’Urbanisme proposa l’aprovació de l’adhesió formal de 
l’Ajuntament a la Xarxa de Serveis Locals d’Habitatge promoguda per la 
Diputació de Barcelona. 
 
Es transcriu el model: 
 
MODEL D’ADHESIÓ FORMAL DELS ENS LOCALS A LA XARXA D E 
SERVEIS LOCALS D’HABITATGE PROMOGUDA PER LA DIPUTAC IÓ DE 
BARCELONA  
 
 
El 23 de febrer de 2012 el Ple de la Diputació de Barcelona aprovà el Protocol 
de funcionament de la Xarxa de Serveis Locals d’Habitatge. 
 
La Xarxa de Serveis Locals d’Habitatge és un conjunt de municipis, empreses 
municipals i altres estructures locals que presten serveis d’habitatge (o que 
tenen voluntat de prestar-los en un futur) de la província de Barcelona, que 
treballen de manera coordinada, comparteixen iniciatives, objectius i mitjans i 
que reben el suport de l’Àrea de Territori i Sostenibilitat de la Diputació de 
Barcelona.   
 
 
La xarxa, sense tenir personalitat jurídica pròpia, es constitueix com l’espai 
d’interrelació, transferibilitat de coneixement i intercanvi d’experiències entre els 
seus membres, amb l’objectiu de fomentar el treball conjunt, la coordinació 
interadministrativa i la generació i difusió d’instruments conceptuals, polítics i 
operatius que serveixin als governs locals per a gestionar millor les polítiques 
d’habitatge. 

  
 

Considerant  
 
PRIMER: Que els seus objectius són: 

 
● Fomentar l’intercanvi de coneixement i experiències entre els governs 

locals. 
 
● Contribuir a l’autonomia dels ens locals en la definició de polítiques 

d’habitatge pròpies. 
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● Promoure la col·laboració i l’acció conjunta per impulsar polítiques 

d’habitatge en l’àmbit local i supralocal i provincial. 
 
● Construir referents polítics i models conceptuals que ajudin a articular 

l’acció de govern local en el desenvolupament de les polítiques d’habitatge. 
 
 

 SEGON:  Que l’Ajuntament de Sant Vicenç de Montalt, amb una població de 
5.990  habitants, vol prestar els serveis d’habitatge en col·laboració, encàrrec o 
delegació de la Generalitat, específicament: 

 
 
constituint-se com a (marcar tots els que corresponguin) : 
 

x Oficina amb conveni Generalitat de col·laboració i d’encàrrec de gestions 
x Oficina amb conveni Generalitat relatiu als Programes de mediació pel 
lloguer social 
x Oficina amb conveni de col·laboració en l’àmbit de l’atenció ciutadana 

 
 
TERCER: Que l’Ajuntament de Sant Vicenç de Montalt proposa a l’òrgan 
competent l’adopció dels següents 

 
 
ACORDS 
 

Primer 
 

Aprovar l’adhesió a la Xarxa de Serveis Locals d’Habitatge promoguda per la 
Diputació de Barcelona. 
 
Segon 
 
Complir amb les finalitats i els compromisos de la Xarxa de Serveis Locals 
d’Habitatge establerts en el Protocol de funcionament. 
 
Tercer 

 
● Nomenar el senyor Enric Miralles Torres en qualitat de representant 

polític/a, interlocutor/a i responsable de la participació de l’Ajuntament en la 
XSLH a nivell polític. 

 
● Nomenar el senyor Antoni Fajardo Graupera en qualitat de representant 

tècnic, interlocutor i responsable de la participació de l’Ajuntament en la 
XSLH a nivell tècnic.  
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Quart 
 
Traslladar aquest acord d’adhesió a la Diputació de Barcelona. 
  
Lloc i data ....................................” 
 
La Junta de Govern Local va emetre dictamen favorable, 

 

La Comissió Informativa va emetre dictamen favorable. 

Per tant, s’acorda, per unanimitat,  

Primer. Aprovar el text proposat de conveni anteriorment transcrit. 

Segon. Autoritzar el senyor Alcalde per a la seva signatura i realitzar tots els 
actes rectificatoris, subsanatoris i de caràcter anàleg per a la seva 
formalització. 

Tercer. Donar trasllat del present acord a la Diputació de Barcelona. 

 
 
SETÈ. PROPOSTA D’ACORD DE RATIFICACIÓ DE LA MODIFIC ACIÓ 
D’ESTATUTS DEL CONSORCI DE PROMOCIÓ TURÍSTICA COSTA  DEL 
MARESME. 
 
Exposa l’assumpte el senyor Amadeu Clofent Rosique, regidor de Turisme.  
 
La Diputació de Barcelona pretén la seva separació dels Consorcis de Turisme 
com a membre, mantenint-ne la col·laboració. Això fa necessària modificació de 
les previsions sobre la seva representació en els òrgans col·legiats de govern, 
vicepresidències, etc; així com reflectir la composició actual de membres del 
Consorci i per tant, s’han de modificar els seus estatuts.  
 
“Vist que en data 22 de març de 2001, la Diputació de Barcelona i el Consorci 

de Promoció Turística Costa del Maresme, van formalitzar un conveni el qual 

regulava l’adhesió i les condicions d’integració de la Diputació de Barcelona 

com a membre de ple dret del dit ens, i amb el que el Consorci es comprometé  

a modificar el contingut dels estatuts que incorporà la seva presència en el 

Consorci, com a ens instrumental per afavorir el desenvolupament territorial 

turístic de la Província, per tal de contribuir al creixement econòmic i al 
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desenvolupament turístic del territori corresponent d’una forma sostenible amb 

els recursos naturals i els valors socioculturals. 

 

Mitjançant comunicació del Gerent del Servei de Turisme de  l’Àrea de 

Desenvolupament Econòmic i Ocupació de la Diputació de Barcelona, se’ns ha 

posat de relleu que passats més de 10 anys de la implantació del model i com 

a conseqüència de la consolidació dels consorcis com a interlocutors de 

turisme en el territori i amb el sector empresarial comarcal, la Diputació de 

Barcelona s’ha replantejat el seu paper, per tal d’establir un nou model de 

relació.  

 

Vist que mitjançant acord adoptat el passat 22 de desembre de 2011 pel Ple de 

la Diputació de Barcelona, es va aprovar un Dictamen de formulació de preavís 

de separació del Consorci de Promoció Turística Costa del Maresme, amb la 

voluntat d’establir un nou marc de relació basat en la concertació d’objectius i 

accions a desenvolupar per dur a terme els projectes acordats i les aportacions 

econòmiques a realitzar per part de la Diputació i del consorci. 

 

Vist que, amb aquests antecedents, la Junta General del Consorci de Promoció 

Turística Costa del Maresme, ha acceptat en sessió de 13 de juny de 2012 la 

separació de la Diputació de Barcelona així com ha aprovat inicialment la 

modificació dels estatuts del Consorci, concretament els articles 17 i 18 dels  

Estatuts per tal d’adaptar-los a la no condició de membre de la Diputació de 

Barcelona, així com l’article 3 per tal de reflectir la composició actual de 

membres del Consorci. 

 

En relació amb els aspectes procedimentals cal tenir en compte que la 

modificació dels Estatuts dels Consorci, segons allò previst a l’article 322 del 

Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret 

179/1995, de 13 de juny, requereix que l’acord de modificació adoptat per la 

Junta General, sigui ratificat pels ens i les administracions que en formen part, 
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acordada amb les mateixes finalitats que per a l’aprovació, de manera que els 

ens locals participants han de fer-ne una aprovació inicial i una altra de caràcter 

definitiu, posterior aquesta darrera al sotmetiment de l’expedient a informació 

pública pel període de 30 dies. 

 

Vistos els article 10 F), 18.2 i 14. b) dels vigents estatuts del Consorci, i l’article 

322 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals. 

 

 

Es proposa al Ple l’adopció dels  següents 

 

ACORDS: 

 

PRIMER.- RATIFICAR INICIALMENT l’expedient de modificació dels Estatuts 

del Consorci de Promoció Turística Costa del Maresme, aprovat inicialment per 

acord de la Junta General del Consorci de Promoció Turística Costa del 

Maresme de data 25 d’abril de 2012, que incorpora la supressió de la Diputació 

de Barcelona com a entitat membre i modificació de les previsions sobre la 

seva representació en els òrgans col·legiats de govern, vicepresidències, etc, 

així com reflectir la composició actual de membres del Consorci, d’acord amb el 

text que s’incorpora com a ANNEX al present acord, formant-ne part del mateix 

a tots els efectes legals. 

 

SEGON.- SOTMETRE l’expedient a informació pública pel termini de trenta 

dies hàbils a efectes de presentació d’al·legacions i reclamacions, mitjançant la 

inserció d’un enunci al BOP de Barcelona, al DOGC i al tauler d’edictes de 

l’entitat. 

 

TERCER.- DONAR AUDIÈNCIA, de forma simultània, als interessats i a les 

entitats que han exercit la iniciativa. 
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QUART.- CONSIDERAR definitivament aprovat l’expedient de ratificació de la 

modificació del Estatuts del Consorci de Promoció Turística Costa del Maresme 

pel cas que durant el període d’informació pública no es presenti cap 

reclamació o suggeriment. 

 

CINQUÈ.- FORMULAR encàrrec al Consorci de Promoció Turística Costa del 

Maresme per tal que, actuant en nom i representació d’aquesta entitat, es 

procedeixi a la publicació dels corresponents anuncis d’aprovació inicial i 

definitiva, formuli el tràmit d’audiència als interessats, així com procedeixi a la 

publicació íntegra el text de la modificació dels Estatuts, definitivament 

aprovada en el Butlletí Oficial de la Província als efectes que preveu l’article 

70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local. 

 

SISÈ.- DONAR TRASLLAT del present acord al Consorci de Promoció Turística 

Costa del maresme, als efectes escaients. 

 

ANNEX DE MODIFICACIÓ D’ESTATUTS 

 

1.- Es modifica l’article 3, paràgraf 1er , per tal de reflectir la composició 

actual de membres del Consorci: 

 
Article 3 
Membres 
 
El Consorci de Promoció Turística “Costa del Maresme l’integren 
voluntàriament: 
 
a) El Consell Comarcal del Maresme 
b) L’Ajuntament d’Alella 
c) L’Ajuntament d’Arenys de Mar 
d) L’Ajuntament d¡Arenys de Munt 
e) L’Ajuntament d’Argentona 
f) L’Ajuntament de Cabrera de Mar 
g) L’Ajuntament de Cabrils 
h) L’Ajuntament de Caldes d’Estrac 
i) L’Ajuntament de Calella 
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j) L’Ajuntament de Canet de Mar 
k) L’Ajuntament de Dosrius 
l) L’Ajuntament de Malgrat de Mar 
m) L’Ajuntament del Masnou  
n) L’Ajuntament de Mataró 
o) L’Ajuntament de Montgat 
p) L’Ajuntament d’Òrrius 
q) L’Ajuntament de Palafolls 
r) L’Ajuntament de Pineda de Mar 
s) L’Ajuntament de Premià de Dalt 
t) L’Ajuntament de Premià de Mar 
u) L’Ajuntament de Sant Andreu de Llavaneres 
v) L’Ajuntament de Sant Cebrià de Vallalta 
w) L’Ajuntament de Sant Iscle de Vallalta 
x) L’Ajuntament de Sant Pol de Mar 
y) L’Ajuntament de Sant Vicenç de Montalt 
z) L’Ajuntament de Santa Susanna  
aa) L’Ajuntament de Teià 
bb) L’Ajuntament de Tiana 
cc) L’Ajuntament de Tordera 
dd) L’Ajuntament de Vilassar de Dalt 
ee) L’Ajuntament de Vilassar de Mar 
ff) Gremi d’Empresaris d’Hostaleria de la Comarca del Maresme 
gg) Associació de Càmpings i C.V. de la Província de Barcelona 
hh) Associació Turística Costa de Barcelona Maresme 
ii) Federació d’Associacions i Gremis empresarials del Maresme 
 

 

2.- Es modifiquen els articles 17 i 18 , per tal de reduir el nombre de 

vicepresidències de tres a dos,  excloent del redactat la que amb caràcter 

permanent, el representant de la Diputació de Barcelona. 

 

 

Article 17 
Concepte i atribucions 
 
Les vice-presidències, en nombre de dos, substituiran la Presidència i 
assumiran les seves atribucions, per ordre de designació, en els casos de 
vacant, absència o malaltia i exerciran les funcions que els delegui el titular de 
la Presidència. 
 
 
Article 18 
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Designació 
 
La Vice-presidència primera l’exercirà un representant dels ens privats 
consorciats. 
La Vice-presidència segona l’exercirà un representant dels ens municipals 
consorciats. 
 
Les persones que ocuparan les Vice-presidències primera i segona seran 
designades per la Junta General a proposta de la Presidència.” 
 
La Comissió Informativa va emetre dictamen favorable. 
 
S’acorda, per unanimitat, aprovar la proposta anteriorment transcrita en tots 
els seus extrems. 
 
 
VUITÈ. PROPOSTA D'APROVACIÓ DEL DECÀLEG DE BONES 
PRÀCTIQUES DE LA COMUNICACIÓ LOCAL PÚBLICA QUE PRES ENTA 
EL GRUP MUNICIPAL DE 9SV, PER LA SEVA APROVACIÓ EN EL PLE DE 
JUNY DE 2012. 
 
Exposa l’assumpte el senyor Jaume Arcos Vinyals, portaveu del Grup Municipal 
de 9SV. Es transcriu tot seguit la proposta. 
 
“Vista la recomanació, que fa el Consell de la Informació de Catalunya, a 
l’alcalde i als grups municipals de l’Ajuntament de Sant Vicenç de Montalt 
d’adherir-se al  Decàleg de bones pràctiques de la comunicació local pública, 
elaborat per la Universitat Autònoma de Barcelona (UAB) i impulsat pel Col·legi 
de Periodistes de Catalunya. 
 
Atès que aquest Ajuntament comparteix la filosofia de l’esmentat decàleg, a 
més de complir amb tots i  cadascun dels punts inclosos, entre els quals que 
els mitjans de comunicació locals de titularitat pública actuïn com a elements 
cohesionadors del municipi, informin de manera veraç i transparent, fomentin el  
debat públic, promoguin l'associacionisme, evitin el partidisme, es dotin dels 
recursos humans i tècnics necessaris, funcionin a través d'òrgans de gestió 
participatius i es gestionin ajustant-se a les possibilitats econòmiques del 
municipi. 
 
Atès que l'article 139 de la Llei de Règim local defineix les funcions de les 
publicacions municipals de la següent manera: 
 
“Les corporacions locals han de facilitar la més àmplia informació sobre llur 
activitat i la participació de tots  els ciutadans i ciutadanes en la vida local. Les 
formes, els mitjans i els procediments de participació que les corporacions 
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estableixin en l'exercici de  llur potestat d'autoorganització no poden en cap cas 
disminuir les facultats de decisió que corresponen als  òrgans representatius.” 
 
Per tot l'exposat, al Ple de l'Ajuntament es proposa l'adopció dels següents 
ACORDS: 
 
Que l'Ajuntament de Sant Vicenç de Montalt s'adhereixi als principis del 
Decàleg de bones pràctiques de la comunicació local pública, per tal que els 
mitjans de comunicació local de titularitat pública – butlletí d’informació 
municipal, ràdio, web municipal – respectin els següents principis, que 
seguidament es detallen: 
 
1.     Han d'actuar com elements cohesionadors del municipi: 
Han de fer "poble" o "ciutat", fomentant l'identitari local, donant a conèixer els 
seus orígens, les mobilitats,  les diferents condicions socials de les dones i 
homes que amb les seves actuacions i relacions donen vida plural a cada 
municipi, les tradicions i les activitats quotidianes: econòmiques, culturals, 
socials, polítiques...  i els projectes de futur.  
 
2.    Han d'informar d'una manera veraç, plural i transparent: 
Han de donar compte de la gestió que fa l'equip de govern, mostrant les 
diferents sensibilitats polítiques que s'han expressat a les urnes. A través de la 
crònica periodística del Ple municipal han d'explicar les diferents propostes 
d'actuació i reflectir els punts de vista dels diferents grups polítics representats  
i les votacions emeses. 
 
3.  Han de ser un referent informatiu per a la ciutadania: 
Les i els professionals responsables dels mitjans de comunicació local de 
titularitat pública han de poder consolidar-los d'acord amb les característiques 
de cada municipi, i amb una periodicitat regular (diària, setmanal, quinzenal o 
mensual). Han d'oferir alternatives informatives plurals enfront de la resta de 
mitjans locals, autonòmics i/o nacionals. No han d'estar supeditats als canvis 
que es produeixin als equips de govern o cada vegada que se celebrin 
eleccions. En períodes electorals han de ser un vehicle comunicatiu clarificador 
de les diferents opcions polítiques. 
 
4.  Han de fomentar el debat públic per a la participació democràtica: 
Els mitjans de comunicació escrits han de fer un tractament periodístic 
professional de les informacions i  han d'inserir espais d'opinió dels càrrecs 
electes, dels grups polítics, de tècnics especialitzats, de representants de les 
organitzacions de la societat civil i de les dones i homes que hi vulguin 
intervenir.  L'editorial ha de reflectir l'opinió de la publicació i no ha d'anar 
signada per l'alcalde/ssa. Als mitjans àudio-visuals s'ha de fomentar tertúlies i 
programes de debat plurals. I a través d'Internet es poden realitzar consultes 
populars,  fòrums... a més d'oferir solucions fàcils a problemes concrets i 
tràmits burocràtics. 
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5. Han de promoure les activitats de la societat civil i l'associacionisme: 
Els mitjans de comunicació local de titularitat pública han de potenciar 
l'associacionisme i la iniciativa social mitjançant la publicació o difusió de totes 
les activitats que realitzen les organitzacions de la societat civil,  en especial a 
través de l'Agenda d'Activitats o d'altres formats informatius.  
 
6. Han d'evitar el partidisme i la manca de professionalitat: 
Mitjançant un tractament contrastat i el més complet possible de les principals 
informacions, donant veu als diferents protagonistes, rendint comptes de la 
gestió realitzada, i fomentant la participació ciutadana. Els mitjans no poden ser 
utilitzats com eina de propaganda política del partit o coalició que ostenta el 
poder. 
 
7. Han de despertar l'interès de la ciutadania: 
Mitjançant la utilització d'un llenguatge clar, precís, respectuós amb la diversitat 
de dones i homes de les diverses procedències i condicions socials que donen 
vida al municipi, a l'abast del gran públic, amb titulars entenedors i atractius. 
Han de generar procediments que afavoreixin la identificació i la implicació  de 
la ciutadania en la informació i la participació democràtica. 
 
8. Han d'estar dotats dels recursos humans i tècnics necessaris: 
Han de comptar amb professionals que rebin una remuneració adient a les 
tasques que realitzen i que disposin dels recursos tècnics necessaris, sempre 
respectant el codi deontològic que regeix la professió periodística. 
 
9. Han de funcionar a través d'òrgans de gestió participatius. 
Els mitjans de comunicació local de titularitat pública han de funcionar amb 
estructures organitzatives -Consells editorials o Consells d'Administració- que 
garanteixin la professionalitat de les persones que hi  treballen i la participació 
del conjunt del consistori, de les organitzacions de la societat civil i de la 
ciutadania local. 
 
10. S'han de gestionar ajustant-se a les possibilitats econòmiques de cada 
municipi: 
Les institucions i/o organismes públics que gestionin els mitjans de 
comunicació local de titularitat pública han de dissenyar plans municipals  de 
comunicació a partir de fer una diagnosi i una anàlisi de la situació 
comunicacional local i de definir els objectius que s'han d'assolir, establint els 
recursos humans i tècnics i  les dotacions econòmiques necessàries, sempre 
d'acord amb les possibilitats i necessitats de cada municipi.” 
 
------------------------------------------------------------------------------------------ 
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El senyor Amadeu Clofent Rosique, portaveu de CiU, pren la paraula. Entén 
que amb l’aprovació del Reglament de Participació dels Regidors i dels Grups 
Municipals en els òrgans d’informació i divulgació municipals, que actualment 
està pendent d’aprovació definitiva, l’Ajuntament es compromet a una sèrie de 
postulats que coincideixen majoritàriament amb la proposta de 9SV, en concret 
amb els punts 2, 3, 5, 6, 7, 9 i 10, etc, per això no li donaran suport. 
 
El senyor Lluís Bisbal Pujol, regidor del PSC, exposa que en el Ple de 30 de 
març de 2012 es va aprovar aquest reglament, per majoria absoluta, amb el vot 
en contra de 9SV i Esquerra. Entén que aquest reglament és molt més ampli 
que el decàleg i llegeix alguns paràgrafs.  Es brinda al grup de 9SV a què si vol 
afegir en el Reglament que van votar en contra, algun element essencial, 
podria estudiar-lo i votar-lo tots a favor, perquè tothom s’hi senti a prop. 
 
La senyora Glòria Aymerich Gázquez, regidora del PP, recolza l’Equip de 
Govern i  s’abstindrà perquè són molt semblants. 
 
El senyor Pere Orts Cubillo, regidor d’Esquerra, comença dient que “el paper 
ho suporta tot”, però justament acabant el reglament el seu grup, se va trobar 
amb una sorpresa, que ja va recriminar a l’Equip de Govern, i a la que ni PSC 
ni CIU van dir res, que va ser el famós canvi de colors de la revista. Des del 
món de la comunicació, això és una manipulació., ja que al coincidir 
exactament amb els colors de CIU, no es pot emparar en un “canvi d’estil”. 
També com a segona cosa, el decàleg diu que l’Alcalde no ha de signar cap 
article i a la nostra revista sistemàticament tenim la columna de l’Alcalde, i 
també s’ha utilitzat la revista municipal per llençar “órdagos” contra l’oposició. 
És per això que quan arriba l’hora d’aplicar aquest reglament no es fa o alguna 
cosa falla. També manifesta que troba a faltar el “síndic de greuges” dels 
mitjans de comunicació municipals. 
 
El senyor Jaume Arcos explica que la diferència entre el Reglament i el 
Decàleg és que aquest últim està fet pel Col·legi de Periodistes, i arrel d’una 
queixa que va fer ell mateix per la manca de pluralitat que existeix als nostres 
mitjans, recomana:  
 
“El Consell recomana a l’Alcalde i als Grups Municipals de Govern d’adherir-se 
al Decàleg de bones pràctiques de la Comunicació Local impulsat pel Col·legi 
de Periodistes de Catalunya i al que ja s’han adherit diversos ajuntaments 
catalans.” 
 
El decàleg es completa amb el Reglament. A més a més, aquest Consell 
avalua periòdicament si aquests punts s’han complert o no, i emet un informe. 
L’adhesió a aquest decàleg és un exercici de transparència.  
 
Contesta a Lluís Bisbal dient que quan van votar en contra del Reglament, 
recorda que van fer-ho emetent un vot particular, i dient que si s’incorporava un 
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article, el votarien a favor. Precisament el que volen  incorporar era el punt 9 
del decàleg i llegeix: 
 
“9. Han de funcionar a través d'òrgans de gestió participatius. 
Els mitjans de comunicació local de titularitat pública han de funcionar amb 
estructures organitzatives -Consells editorials o Consells d'Administració- que 
garanteixin la professionalitat de les persones que hi  treballen i la participació 
del conjunt del consistori, de les organitzacions de la societat civil i de la 
ciutadania local.” 
A més hi ha altres punts del decàleg que no figuren al Reglament, com per 
exemple que l’editorial no ha d’estar signada per l’Alcalde, per tant el decàleg 
és complementari al Reglament.” 
 
El senyor Lluís Bisbal li contesta que si li vol enviar tots aquests canvis que 
proposen, els treballarà. 
 
El senyor Alcalde pren al paraula per manifestar que el Consell de la Informació 
de Catalunya és un organisme privat i llegeix: 
 
“El Consell de la Informació de Catalunya és una entitat sorgida del Col·legi de 
Periodistes de Catalunya “CIC” i es va convertir en 1999 en una fundació amb 
l’objectiu de ser un òrgan arbitrari privat que exerceix les seves funcions sobre 
els professionals i els mitjans de comunicació que desenvolupin les seves 
activitats informatives sobre el territori de Catalunya. Es tracta doncs, d’un 
instrument d’autoregulació de la professió i les seves recomanacions no tenen 
caràcter vinculant...” No hi ha cap ajuntament ni institució supramunicipal 
adherida.” 
 
El criteri que impera actualment és el mateix que quan es va aprovar el 
Reglament pel plenari i no ha canviat res. 
 
El senyor Arcos li respon que l’Ajuntament de Tortosa està adherit.  
 
El senyor alcalde li contesta que a Alella, Premià de Dalt, i molts altres, es firma 
la columna de l’Alcalde i són de totes els colors polítics. 
 
Acaba el senyor Arcos llegint la queixa que va presentar al Col·legi de 
Periodistes, que s’adjunta a la present acta al final com a Annex I. 
 
La Comissió Informativa va emetre informe al respecte, en el sentit de 
desestimar la seva aprovació. 
 
Per tant, es porta a terme la votació. 
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S’acorda, per majoria absoluta, amb el vot en contra de CIU i  PSC, 
l’abstenció del PP i el vot a favor de 9SV i Esquer ra, desestimar la proposta 
anteriorment transcrita. 
 
 
NOVÈ. PROPOSTA D’ACORD, PER EL PLE MUNICIPAL DE JUN Y DE 2012 
I RELATIVA A MODIFICAR L’ORDENANÇA 73 REGULADORA DE L 
SOROLL I LES VIBRACIONS I QUE PRESENTA EL GRUP MUNI CIPAL DE 
9SV PER LA SEVA APROVACIÓ AL PLE MUNICIPAL. 
 
Llegeix la proposta el senyor Jaume Arcos Vinyals, portaveu del Grup Municipal 
de 9SV. 
 
“Atès que l’Ordenança 73: Ordenança reguladora del soroll i les vibracions va 
ser aprovada pel Ple de la Corporació celebrat el 27-10-11.  
 
Atès que el grup municipal de 9SV va votar en contra de l’esmentada 
Ordenança, al·legant entre altres aspecte, i així consta a l’acta de Ple, “que 
l’aplicació d’aquesta ordenança obligaria a moltes empreses a treballar amb les 
finestres i portes tancades”. 
 
Atès que el Gremi Provincial de Tallers de Reparació d’automòbils, també va 
presentar un escrit davant el consistori de Sant Vicenç de Montalt (Registre 
Ajuntament entrada 832 de data 10-02-12) sol·licitant la modificació del text de 
l’ordenança en el mateix sentit que ho va fer 9SV en el Ple. 
 
Atès que el que proposem, des de 9SV, és no imposar de forma automàtica 
(sense comprovar primer que no es respecten els límits de Db previstos a la 
ordenança) mesures, tan restrictives, com treballar amb portes i finestres 
tancades, derivant, doncs, un greu perjudici econòmic pels tallers i altres 
establiments al esdevenir obligats a adequar les instal·lacions a la normativa, 
adequacions, però, que en els casos de locals integrats en una propietat 
horitzontal, poden necessitar del vistiplau de la comunitat. 
 
Atesa la negativa de l’equip de govern de modificar l’ordenança, el Gremi de 
Tallers va interposar anunci de Recurs Contenciós contra l’aprovació definitiva 
de l’ordenança reguladora del soroll i les vibracions de Sant Vicenç de Montalt, 
iniciant-se procediment contenciós de Recurs ordinari núm. 89/2012 a la Secció 
3ª del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya. 
 
Atès que la Responsable d’Avaluació del Soroll i les Vibracions, Sra. Maite 
Majó i Torrent, i el seu equip integrant del Servei per a la Prevenció de la 
Contaminació Acústica i Lluminosa, de la Direcció General de Qualitat 
Ambiental (Departament de Territori i Sostenibilitat Generalitat de Catalunya), ja 
ha aprovat la modificació de l’article 13 del Model d’Ordenança de Sorolls i 
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Vibracions en el sentit de no exigir a les activitats (excepte les de pública 
concurrència) treballar amb portes i finestres tancades. 
 
Atès que això implica, per exemple, que pels tallers de reparació d’automòbils i 
altres establiments similars, que no tenen la condició de ser locals de pública 
concurrència, l’obligació no esdevé automàtica i només es podrà acordar com 
mesura correctora si l’activitat inspectora corrobora que no es compleixen amb 
els límits de sorolls previstos a l’ordenança. 
 
Atès que l’aprovació d’aquesta modificació que proposem comportaria la 
suspensió del procediment contenciós del Gremi de Tallers i per tant no 
suposaria costos innecessaris a assumir per aquest consistori. 
 
Per tot això, el Grup Municipal  9SV, demana al Ple de l’Ajuntament de Sant 
Vicenç de Montalt l’adopció del següent ACORD: 
 
1.- La modificació de l’article 13 del Model d’Ordenança de Sorolls i Vibracions 
en el sentit de no exigir a les activitats, excepte les de pública concurrència, 
treballar amb portes i finestres tancades d’acord amb l’establerta com a model 
per la Diputació de Barcelona. 
 
Amb tot, el ple municipal acordarà allò que sigui més adient.”      
 
El senyor Amadeu Clofent Rosique, portaveu de CiU, pren la paraula. Explica 
que el passat mes d’octubre, juntament amb les ordenances es va aprovar el 
Mapa Acústic de Sant Vicenç, amb el qual el Departament de Medi Ambient de 
la Generalitat aconsellava l’aprovació de l’Ordenança tipus de Sorolls i 
Vibracions. Per això, aquest Ajuntament va aprovar l’Ordenança marc, si bé 
l’Equip de 9SV va fer una sèrie d’esmenes, aquestes no les varen recollir, 
perquè van creure que era millor no modificar una ordenança que venia de la 
Generalitat. Posteriorment, es va rebre una queixa i finalment un contenciós del 
Gremi de Tallers de Reparació d’Automòbils. Davant aquesta proposta de 
l’oposició, l’Ajuntament podria haver fet dues coses, modificar-la directament, o 
bé recollir la proposta de 9SV, que és el que faran. 
 
El senyor Lluís Bisbal Pujol, regidor del PSC, està d’acord amb la proposta i 
votarà a favor, però per donar-li més força li agradaria que tots els grups la 
presentessin. 
 
El senyor Jaume Arcos pregunta al senyor Secretari si una Ordenança Tipus de 
la Generalitat es pot canviar, a la qual cosa el Secretari respon afirmativament. 
 
El senyor Alcalde entén que si una ordenança ve d’un òrgan supramunicipal, 
s’hauria de comunicar prèviament a aquest òrgan, abans de modificar-la. 
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El senyor Pere Orts Cubillo, regidor d’Esquerra, manifesta que en tractar-se 
d’una Ordenança municipal, és l’Ajuntament qui té competència per aprovar-la. 
 
La Comissió Informativa va emetre dictamen favorable. 
 
Per tant, s’acorda, per unanimitat, l’aprovació de la proposta anteriorment 
transcrita amb l’adhesió de tots els grups polítics. 
 
 
 
DESÈ. PROPOSTA D’ACORD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIP AL DE 
9SV,  AMB L’ADHESIÓ D’ESQUERRA I PP, DE RECOLZAMENT  A LA 
INICIATIVA LEGISLATIVA POPULAR DE LA REGULACIÓ DE L A  DACIÓ 
EN PAGAMENT I DE PARALITZACIÓ DELS DESNONAMENTS. 
 
El senyor Jaume Arcos Vinyals, portaveu del Grup Municipal de 9SV, exposa el 
contingut de la proposta que ha presentat: 
 
“Atès que segons les dades del Consell General del Poder Judicial, només 
entre 2007 i el tercer trimestre de 2011 s’han produït a l’estat espanyol 151.369 
processos de desallotjament com a conseqüència dels més de 328.000 
procediments d’execució hipotecària iniciats.  
 
Vist que aquesta legislació que permet que les entitats financeres s’adjudiquin 
els habitatges pel 60% del valor de taxació no nomes és anòmal i no té 
comparativa amb les legislacions d’altres països del nostre entorn, sinó que a 
més era desconeguda per les famílies quan varen signar els contractes 
hipotecaris molts cops amb informació insuficient i enganyosa.  
 
Vist que considerem inadmissible i totalment injust que en un Estat social i 
democràtic de dret que recull el dret a un habitatge digne i adequat a través de 
mandat constitucional, totes les conseqüències de la crisi recaiguin sobre la 
part més vulnerable del contracte hipotecari.  
 
Considerant que els efectes dramàtics es concentren a l’àmbit municipal, ja que 
és als serveis socials de les administracions locals on s’adrecen  
majoritàriament les persones i famílies afectades en busca d’ajut.  
 
Per això, demanem que el plenari de l’Ajuntament de  Sant Vicenç de 
Montalt aprovi el següent: 
 
Primer.- Donar suport al procés de recollida de signatures de la Iniciativa 
Legislativa Popular (ILP) impulsada per les entitats a sota signants, destinada a 
fer possible la discussió al Congrés dels Diputats d’una reforma legislativa per 
regular la dació en pagament amb efectes retroactius, una moratòria immediata 
dels desnonaments i la reconversió de les hipoteques en lloguer social, com a 
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mesura de mínims destinada a  garantir el dret a l’habitatge de les persones 
afectades per execucions hipotecàries.  
 
Segon.-  Facilitar el procés de recollida de signatures de l’esmentada ILP per 
mitjà de l’habilitació, en el Centre Cívic de Sant Vicenç, d’un punt en el qual els 
ciutadans que ho desitgin puguin fer efectiva la seva signatura durant l’horari 
habitual d’atenció al públic d’aquests espai municipal.  
 
Tercer - Fer públic aquest acord de l’Ajuntament a través de les vies de 
comunicació ordinàries de les quals disposa el consistori.  
 
Quart.-  Enviar còpia escanejada del present acord a la Comissió promotora de 
la Iniciativa Legislativa Popular de regulació de la dació en pagament, de 
lloguer social i de paralització dels desnonaments a la adreça electrònica: 
contacto@quenotehipotequenlavida.org” 
 
Finalment, s’acorda, per unanimitat, l’aprovació de la proposta anteriorment 
transcrita amb l’adhesió de tots els grups polítics, amb el compromís de 
treballar-hi tots junts. 
 

Quan són les 21:30 abandona la sessió la senyora Glòria Aymerich Gázquez, 
regidora del PP. 
 
 
ONZÈ. PRECS I PREGUNTES. 
 
- El Sr. Alcalde recorda que el passat Ple es va demanar que s’aclarís el 
tractament que havien rebut les fotografies publicades al web municipal, fent 
referència a l’article de la col·locació de la primera pedra del projecte de Can 
Boada. Es presenta l’informe que tot seguit es transcriu: 

“Totes les imatges que es fan servir per al web municipal i per al butlletí, són 
tractades digitalment abans de la seva publicació. L’objectiu de l’esmentat 
tractament és, d’una banda, millorar-les ajustant les llums, ombres, colors, 
contrastos etc, i d’una altra adaptar la resolució i el format al tipus de suport, 
web, o impressió. En cap cas les imatges són manipulades amb l’objectiu de 
desvirtuar el seu contingut informatiu. En el cas concret de les fotos de la 
primera pedra del projecte de Can Boada no s’ha esborrat a cap persona, ni de 
les que portaven pancartes, ni de les que no les portaven. Les fotos reflecteixen 
les imatges que es van captar aquell dia amb una càmera concreta, en uns 
moments concrets i des d’una ubicació concreta, tenint en compte que l’acte va 
tenir una durada de més de mitja hora i que les persones estaven en moviment. 
A l’hora de comparar dues fotografies, s’han de tenir en compte uns detalls que 
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resulten imprescindibles: El lloc, distància i perspectiva des dels quals s’han 
pres les imatges i el moment. Han d’estar fetes en el mateix moment. Qualsevol 
comparació que no es faci sota aquests paràmetres queda desvirtuada. Així per 
exemple, un mateix arbre, depenent del lloc i la perspectiva des dels quals s’ha 
fet la foto, pot sortir sencer, sense tronc, o sense branques. Ens trobaríem amb 
tres fotos diferents d’un mateix arbre i el fet que en alguna d’elles no surti una 
part, no vol dir que s’hagi esborrat. Tanmateix també cal tenir en compte que 
volíem destacar les persones que el dia de la pedra van fer fotos. Resulta 
evident que la persona que va fer les fotos que vostès volien penjar a la seva 
web, volia destacar la presència d’un petit grup que portava dues pancartes 
mostrant la seva disconformitat amb el projecte i per tant, les pancartes i els 
seus portadors prenen protagonisme a la foto. En el cas de les fotos penjades 
al web de l’ajuntament, aquestes persones no apareixen, no perquè s’hagin 
esborrat, sinó perquè es va centrar la imatge en les persones que estaven 
presidint l’acte i que en el moment que recullen les fotos, estaven fent els seus 
respectius parlaments. Les fotografies que es tracten per a la web municipal o 
el butlletí, passen a formar part de l’arxiu fotogràfic, descartant els originals per 
no crear duplicitats.” 

Al seu torn, el senyor Jordi Castaños Plana, regidor de 9SV, demana saber qui 
signa l’informe, qui ha fet les fotografies i amb quina càmera. Se l’informa de 
que el document el signa el senyor Alcalde i les fotografies són fetes pel 
departament de comunicació. 

Posteriorment, el senyor Pere Orts Cubillo, regidor d’Esquerra, demana utilitzar 
el Síndic de Greuges davant la disconformitat que hi ha vers les explicacions 
donades sobre les fotografies, ja que hi ha alguns punts que caldria aclarir. 

Seguidament, el senyor Jordi Castaños manifesta la seva disconformitat amb el 
fet que es descartin els originals un cop tractades les fotografies, ja que tot i el 
tractament, les originals són les que tenen més qualitat. 

Al seu torn, el senyor Lluís Bisbal Pujol, regidor del PSC, destaca la 
professionalitat dels treballadors de l’ajuntament, a més de deixar constància 
que segons les investigacions que ha fet, no s’ha manipulat cap fotografia.  

Seguidament el senyor Alcalde, davant les acusacions fetes, presenta unes 
fotografies que manifesta que demostren que les que s’han publicat a la web de 
9SV han estat manipulades i sol·licita al senyor Secretari que les incorpori a 
l’acta del ple. 

S’incorporen com a Annex II a la present acta. 
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- El senyor Alcalde pren la paraula per exposar que el passat Ple també es va 
sol·licitar una reunió amb el delegat de govern, el Sr. Salvador Jordà, per parlar 
sobre l’Institut. Aquesta reunió tindrà lloc el proper dijous 12 de juliol a les 
16:30. 

A petició del senyor Jaume Arcos Vinyals, portaveu del Grup Municipal de 9SV, 
manifesta si no hi ha cap inconvenient en què hi assisteixi el director de l’institut 
i membres de la comunitat educativa. 

L’alcalde respon que no hi ha inconvenient ja que se’ls va convidar en l’anterior 
reunió que es va mantenir amb el delegat de govern. 

- El senyor Alcalde, quant a les preguntes formulades pel senyor Antoni José 
Casas, regidor de 9SV, el senyor Robert Subiron Olmos, regidor de Serveis 
Municipals ja s’hi ha posat en contacte per facilitar-li la informació sol·licitada. 
S’incorpora a l’acta l’inventari del magatzem, com a Annex III. 

- El senyor Amadeu Clofent Rosique, portaveu de CIU, pren la paraula per 
comentar l’assumpte relatiu a la informació sobre els deutes pendents 
corresponents al camp de golf que demanava el senyor Pere Orts. Manifesta el 
senyor Amadeu Clofent que amb el recurs que s’ha obert, s’està intentant 
procedir contra l’antic propietari, que és qui té l’obligació de pagar les 
plusvàlues i deutes pendents. En cas que arribés un punt que no es pogués 
recórrer més contra l’antic propietari, l’ajuntament pagaria les despeses 
corresponents sense recàrrec.  

- Quant als pressupostos que va sol·licitar el senyor Antoni José a l’anterior Ple, 
el senyor Robert Subiron informa que ja s’ha reunit amb ell per mostrar-los-hi. 
Al seu torn, el senyor José recorda que va demanar els pressupostos de les 
obres que es fan a la riera de les Bilbenyes, les del Pont de sobre l’autopista i 
del Passeig dels Pins. Per tant, el senyor Antoni José formalitza en el mateix 
ple la demanda d’aquests pressupostos i veure’n els corresponents expedients.  

- El senyor Pere Orts Cubillo, regidor d’Esquerra, demanava en l’anterior ple 
quin és l’estat dels horts urbans, quants se n’han concedit i quants no.  

Respon el senyor Robert Subiron informant que els horts urbans són un total de 
23. Es va publicar un anunci al web municipal on s’informava de la possibilitat 
d’optar als horts, i es fixava com a termini per presentar les sol·licituds del 2 al 
24 de març del 2011. Per poder optar a un hort urbà calia reunir les següents 
condicions: estar empadronat al municipi de Sant Vicenç de Montalt amb una 
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antiguitat de 2 anys, estar jubilat, prejubilat o pensionista, estar en condicions 
físiques que permetin realitzar les tasques del propi cultiu i només pot optar a 
un hort per unitat de convivència. Es van rebre 10 sol·licituds, de les quals se’n 
van desestimar 3 per no complir els requisits esmentats. L’adjudicació dels 7 
horts restants es va celebrar el dia 1 d’abril del 2011. I el dia 4 d’abril el senyor 
Alcalde va autoritzar la concessió dels horts per un termini de 2 anys, a 
comptar des de la firma de la llicència. Les llicències encara no s’han facilitat 
degut al canvi de legislatura i als treballs previs que cal fer perquè els horts 
funcionin correctament, entre ells retirar un eucaliptus i un pi, a més d’estar 
treballant en l’accés als horts, per al qual hi ha una partida de pressupost 
contemplada. Actualment, un dels sol·licitants ha renunciat a l’hort. D’altra 
banda, un altre sol·licitant va demanar que es comuniqués quin era l’estat en 
que es trobaven les concessions i se li va respondre que en breu es 
concedirien les llicències. Al setembre es té previst fer una reunió amb els 
adjudicataris, per comentar-los l’historial que ha anat seguint la concessió dels 
horts.  

Al seu torn, senyor Pere Orts observa que si de 23 horts disponibles només se 
n’han concedit 6, potser caldria plantejar-se que els metres quadrats sortiran 
força cars, a la qual cosa respon el senyor Subiron afirmant que un cop s’hagin 
concedit els 6 inicials i s’hagin dut a terme tots els treballs corresponents per 
l’habilitació del terreny, es tornarà a donar publicitat perquè els vilatans tornin a 
poder sol·licitar-ho. També es valorarà si cal modificar els criteris d’adjudicació 
per afavorir més accessos a la resta d’horts urbans. 

- El senyor Antoni José Casas, regidor de 9SV, pregunta si es pretén posar 
alguns fanals al pas de la xata ara que ja s’ha asfaltat. Respon el senyor Robert 
Subiron afirmant que hi ha una instal·lació ja feta per si es dóna el cas que 
s’hagin de posar fanals, però no es pot demanar al Sorli Discau, empresa que 
s’ha fet càrrec del vial, que instal·li també fanals a la zona.  

- El senyor Antoni José demana si s’ha retirat el servei d’enllumenat municipal 
que rebien algun habitatges del carrer Lledoners.   

Respon el senyor Alcalde informant que hi ha una valoració dels terrenys, 
posteriorment es convocarà els veïns els quals ja van afirma que aquella zona 
és terreny seu. Per la seva banda, l’ajuntament sosté que no ho és, ja que es 
tracta d’una zona verda. Per tant la intenció és parcel·lar el terreny i vendre’l als 
propietaris dels habitatges. 

- El senyor Antoni José insisteix amb el tema de netejar les marquesines de les 
parades del bus, ja que s’hi acumula força brutícia. El senyor Robert Subiron 
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informa que s’incitarà a l’empresa encarregada d’oferir aquests serveis que 
realitzi les tasques de manteniment. 

- El senyor Antoni José insisteix en què seria necessari retallar o canviar les 
plantes que hi ha al pas zebra de davant del centre cívic, o bé posar un pas 
zebra en condicions per evitar possibles incidents, opinió que és confirmada pel 
senyor Jordi Castaños.  

Des de l’Equip de Govern es respon que ja es  considera correcte com esta. 

- Al mateix temps, també demana el motiu pel qual no s’ha acabat de posar la 
rigola a les obres del pont de l’autopista, ja que manquen els laterals i el troba 
estret. 

- El senyor José informa que les magnòlies sembrades fa uns dies al Passeig 
dels Pins es troben en mal estat. Respon el senyor Subiron que s’han sembrat 
en una època de molta calor i li costa enganxar-se però no s’han mort. 

- El senyor Antoni José demana que es prengui mida de la velocitat dels 
vehicles a tot el poble, principalment a la zona de Montalnou i si s’ha fet alguna 
cosa. Demana un esforç perquè s’il·luminin els passos de zebra perquè per la 
nit no es veuen. 

El senyor Amadeu Clofent Rosique, regidor de Mobilitat, respon que hi havia un 
projecte inicial de fer un giratori a l’Avinguda Montalnou i reductors però va 
semblar que era millor fer reductors de velocitat estrenyent-se la via. Resta 
pendent canviar els semàfors del mig. També manifesta que es fa un control de 
velocitat periòdic. 

- El senyor Antoni José suggereix que es senyalitzin les fustes del tancament 
dels contenidors del Camí del Pedró perquè no es veuen de nit. 

També insisteix en retallar les plantes que hi ha a la mitgera de la Riera del 
Gorg perquè són perilloses i els nens que van a la pista de skate passen pel 
mig, ja que hi haurà un accident i demana que es miri la possibilitat de posar-hi 
un pas de zebra.  

- El senyor Jordi Castaños Plana, regidor de 9SV, pregunta cada quan es fa un 
inventari del magatzem, si s’actualitza permanentment.  

El senyor Subiron respon que es va fer per l’incendi i es va posant al dia amb 
les altes i les baixes noves. 
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- El senyor Jaume Arcos pregunta si s’ha fet alguna actuació, ja que hi ha una 
empresa de fumats que ha marxat. 

La regidora de Promoció Econòmica, Gemma Duran Franch, respon que li ha 
preguntat i que les raons que li ha donat són coherents. 

- El senyor Jaume Arcos pregunta perquè hi ha un veí que es queixa de Can 
Mora de Dalt. Sap que s’han posat mesures correctores, però li ha manifestat 
que són insuficients. 

El senyor Subiron manifesta que s’ha donat d’alta l’activitat i es està pendent de 
realitzar controls sonomètrics per veure si són correctes o no. 

 

- El senyor Pere Orts Cubillo, regidor d’Esquerra, pregunta sobre l’obertura dels 
petits comerços en diumenge i per què el Condis té aquest tractament. 

El senyor Amadeu Clofent, regidor de Comerç, respon que si s’és estrictament 
legal, s’haurien de tancar tots, el Condis obre sense demanar res i si li fan 
tancar, obligarà a què es tanquin tots. 

- El senyor Jaume Arcos pregunta pel contracte d’assessoria mediambiental i 
per què el preu és de més de cinquanta mil euros. 

El regidor de Medi Ambient, Robert Subiron, respon que es tracta d’un servei 
de 30 hores a la setmana i una durada màxima de tres anys, per això surt 
aquest preu, perquè és global. 

- També pregunta pel contracte de dinamització de l’espai jove.  

La senyora Gemma Duran, regidora de Joventut, explicant que s’ha demanat a 
tres professionals i s’està esperant la seva resolució. 

 
 
 

No havent més assumptes a tractar, l’alcalde dóna per acabada la sessió i 
l’aixeca, de la qual estenc, com a Secretari, aquesta acta. 

El Secretari                 Vist i plau, 

    L’alcalde president 
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